
                 
         
           
                                                  Protokół Nr  XLI/2009                   
                                                z sesji Rady Gminy  Klembów  
                odbytej  17 grudnia  2009 roku  w sali Urzędu Gminy w Klembowie 
 
 
Obrady rozpoczęto o godz.1445, a zakończono o godz.2000. 
W posiedzeniu uczestniczyło 13 radnych, co stanowi 93 % obecności radnych. 
 
Proponowany porządek obrad: 
 

1. Otwarcie  XLI  zwyczajnej sesji Rady Gminy ,          
2. Przedstawienie porządku obrad  XLI  zwyczajnej sesji Rady Gminy,        
3. Przyjęcie protokółu z XL  zwyczajnej sesji Rady Gminy, 
4. Przyjęcie porządku obrad  XLI  zwyczajnej sesji Rady Gminy, 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy za okres między   sesjami, 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie na 2009 rok,   
7.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie   wydatków budŜetowych które nie 

wygasają  z upływem roku budŜetowego 2009, 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  budŜetu Gminy na 2010 rok, 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy  miejscowości 

Klembów, 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy miejscowości 

Wola Rasztowska , 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Klembów, 
12. Interpelacje radnych   i odpowiedzi na interpelacje radnych, 

      13. Sprawy róŜne i wolne wnioski, 
      14. Zamknięcie obrad  XLI   zwyczajnej sesji Rady Gminy.           
 

  
Ad.1.2. 
 
 Otwarcia  XLI zwyczajnej sesji Rady Gminy dokonał Pan  Krzysztof  Skołorzyński  
Przewodniczący Rady Gminy.  
 Następnie powitał przybyłych na sesję   radnych oraz zaproszonych gości wg. załączonej 
listy. Przy otwarciu  obrad sesji radnych obecnych było 12 więc Przewodniczący Rady Gminy 
stwierdził quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji.            
W dalszej części wystąpienia przedstawił proponowany porządek obrad . 
  
Ad. 3.    
 
Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Skołorzyński -  poprosił o przystąpienie do 
omówienia pkt. 3  przyjęcie protokółu z XL zwyczajnej sesji Rady Gminy. 
Protokół był do wglądu radni mieli moŜliwość zapoznania się z treścią protokółu 
Przewodniczący Rady Gminy zadał pytanie czy  radni mają uwagi do protokółu – uwag nie 
było. 
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 Przewodniczący Rady Gminy poprosił więc o przystąpienie do głosowania nad przyjęciem 
protokółu.     
                                   
                                                           Za  -    11       
                   Przeciw  -    0 

 Wstrzymało się   -    1 
W wyniku przeprowadzonego głosowania protokół został przyjęty . 
 
Ad.4. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Skołorzyński -  poprosił o przystąpienie do 
omówienia kolejnego zagadnienia , przyjęcie porządku obrad XLI zwyczajnej sesji Rady 
Gminy . 
 
Przewodniczący  Rady Gminy zaproponował aby pkt. 11 porządku obrad  został  przeniesiony 
zaraz po pkt. 5 tj. po sprawozdaniu Wójta Gminy między sesjami . Natomiast p. Wójt Gminy 
Kazimierz Rakowski  zawnioskował  wprowadzenie do porządku obrad dwóch projektów 
uchwał : w sprawie zmiany uchwały Nr XL/307/09 Rady Gminy Klembów  z dnia  
26 listopada 2009 roku w sprawie nabycia nieruchomości gruntowej z przeznaczeniem pod 
drogę gminną w miejscowości Michałów i druga uchwała w sprawie wprowadzenia zwolnień 
w podatku od nieruchomości.  
Radny p. Tadeusz Wojda  przypomniał , Ŝe na ostatnim  posiedzeniu  komisji rewizyjnej  
Pan Wójt zasugerował zmianę nieruchomości gruntowej   w związku z drogą w miejscowości 
Sitki   czy taka uchwała będzie  podejmowana.  
Wójt Gminy p. Kazimierz Rakowski powiedział, Ŝe będą wprowadzone dwie uchwały jedna 
uchwała  dotyczyła będzie p. Turka zaś druga uchwała będzie dotyczyła p. Marcinkiewicz 
uchwały dotyczą zamiany działek. 
 Przewodniczący Rady Gminy p. Krzysztof Skołorzyński  poinformował , Ŝe w/w uchwały 
będą jako pkt. 14 i 15 porządku obrad . 
Przewodniczący Rady Gminy Zadał pytanie czy radni mają jeszcze jakieś uwagi  do porządku 
obrad , uwag nie było więc Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przystąpienie  do 
głosowania juŜ z naniesionymi poprawkami. 
Na obrady sesji   
     Za  -    13 
       Przeciw  -    0 
                 Wstrzymało się -    0 
W wyniku przeprowadzonego głosowania  porządek obrad został  przyjęty. 
 
Ad.5. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Skołorzyński -  poprosił o przystąpienie do 
omówienia kolejnego zagadnienia , sprawozdanie z działalności Wójta Gminy za okres 
między sesjami.    
 (sprawozdanie stanowi załącznik do protokółu) 
Wystąpienie Wójta odnośnie sprawozdania dotyczyło rozszerzenia tegoŜ sprawozdania i 
udzielenia odpowiedzi na zadawane pytania  przez radnych. 
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Ad.6. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Skołorzyński -  poprosił o przystąpienie do 
omówienia kolejnego zagadnienia  rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Klembów. 
 
Jako pierwszy w tym temacie zabrał głos p.Piotr Fogiel , który przedstawił w jaki sposób 
projekt studium powstawał.  
W 2007 roku pod koniec grudnia została podjęta uchwała w sprawie zmiany  studium była to 
kwestia pewnej korekty  którą naleŜało wprowadzić poniewaŜ  pozmieniały się przepisy 
prawa . W 2008 roku  weszła w Ŝycie ustawa środowiskowa czyli ustawa o udostępnianiu 
informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska  
oraz o ocenach oddziaływania na środowisko, związku z tym trzeba było wykonać prognozę  
oddziaływania na środowisko i taka prognoza została sporządzona. Następnie został 
wyświetlony  rysunek studium który przedstawił  w jaki sposób powinna  wyglądać  
przestrzeń Gminy  za lat kilka. Wszystkie kwestie które były wyświetlane  zawierają 
następujące elementy tzn. wszystkie obowiązujące plany zagospodarowania przestrzennego 
częściowo w sposób pozytywny częściowo w sposób negatywny  rozpatrzone uwagi wnioski 
mieszkańców do projektu studium plus wszystkie te elementy które narzuca ustawa o 
zagospodarowaniu przestrzennym. Projekt studium został zaopiniowany z wyjątkiem dwóch 
opinii Starosta Wołomiński powiedział, Ŝe nie moŜe  nam pozytywnie zaopiniować ze 
względu na to , Ŝe nie wprowadziliśmy projekcie   studium szkoły specjalnej w Ostrówku  
pismo stosowne było wysłane do Pana Starosty  natomiast Burmistrz Wołomina powiedział, 
Ŝe nam nie zaopiniuje  ze względu na to , Ŝe mamy tak duŜo terenów mieszkaniowych , Ŝe to 
będzie zagraŜało bezpieczeństwu Miasta Gminy Wołomin. 
Jeśli projekt zaopiniowany jest negatywnie moŜe być procedowany dalej gdyby była kwestia 
negatywnych uzgodnień a takich nie było trzeba by było pewne rzeczy popoprawiać aby 
uzyskać uzgodnienia . Następnie studium takie zostaje wyłoŜone do wglądu . 
 Wpłynęła jedna uwaga negatywna Pana Filipiaka Andrzeja dot. zlikwidowania projektowanej 
obwodnicy w Kruszu i Woli Rasztowskiej. 
 Uwagi które wpłynęły do projektu studium a było ich ponad 20 rozpatrywane były w taki 
sposób jeśli nie całkowicie przychylić się do prośby mieszkańców to przynajmniej w części.  
Radna p.Jadwiga Szewczyk poprosiła o bliŜsze dane odnośnie Pana Filipczaka Andrzeja i 
czego dotyczyła jego uwaga. 
Pan Fogiel odczytał pismo Pana Filipczaka. 
(pismo stanowi załącznik do protokołu) 
Radna p. Jadwiga Szewczyk  zapytała czy rzeczywiście mamy podjąć decyzję o tym , Ŝe 
przekładamy drogę wojewódzką. 
Pan Piotr Fogiel projektant studium odpowiedział , Ŝe na dzień dzisiejszy droga wojewódzka 
pozostaje  nikt jej nie będzie likwidował  natomiast w planach Zarządu Dróg  Wojewódzkich  
jest to Ŝe pokazany odcinek  przestał być odcinkiem drogi wojewódzkiej poniewaŜ jest bardzo  
duŜy ruch. Pokazane  warianty w studium są uzgodnione z Zarządem Dróg Wojewódzkich 
Radna p. Jadwiga Szewczyk  zapytała gdzie  są uzgodnienia  dotyczące projektu studium. 
Pan Piotr Fogiel odpowiedział , Ŝe cała dokumentacja formalno prawna do projektu studium 
znajduje się  w Referacie Inwestycji i Rozwoju Gminy.   
Radna p. Jadwiga Szewczyk powiedziała, Ŝe studium nie moŜna skarŜyć  moŜna skarŜyć 
plan zagospodarowania przestrzennego. W poprzednim planie zagospodarowania 
przestrzennego było złoŜonych prawie 500 protestów na podstawie  poprzedniej ustawy. 
Radna poprosiła o wgląd do dokumentacji aby na zebraniu mieszkańców powiedzieć , Ŝe  to 
województwo ma takie plany a gmina tylko je realizuje w naszym studium.  
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Pan Piotr Fogel  w odpowiedzi na zapytania  radnej związanej z projektem drogi 
wojewódzkiej  odczytał pismo dotyczące projektu Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Klembów z Mazowieckiego Zarządu Dróg 
Wojewódzkich w Warszawie które  stanowi pozytywną opinię projektu studium i jest efektem 
prowadzonych konsultacji projektantów  z Zarządem    Dróg. 
(pismo stanowi załącznik) 
                                                            
Po dość burzliwej dyskusji Przewodniczący Rady Gminy p. Krzysztof Skołorzyński 
przystąpił do odczytania projektu chwały i w następnej kolejności poprosił o przystąpienie do 
głosowania.  
 
                                                             Za  - 11 
                      Przeciw  -   1 
                 Wstrzymało się  -   0 
W wyniku przeprowadzonego głosowania   uchwała została przyjęta. 
 
Ad.7. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Skołorzyński -  poprosił o przystąpienie do 
omówienia kolejnego zagadnienia w sprawie  zmiany uchwały Nr XL/307/09 Rady Gminy 
Klembów z dnia 26 listopada 2009 roku w sprawie nabycia nieruchomości gruntowej z 
przeznaczeniem pod drogę gminną w miejscowości Michałów. 
 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił zasadność podjęcia w/w uchwały  następnie 
odczytał projekt uchwały .  
Po zapoznaniu się z treścią projektu uchwały  Przewodniczący Rady Gminy poprosił Radę o 
przystąpienie do głosowania. 
 
                                                           Za  - 12 
                      Przeciw  -   0 
                 Wstrzymało się  -   0 
W wyniku przeprowadzonego głosowania   uchwała została przyjęta. 
 
Ad. 8.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Skołorzyński -  poprosił o przystąpienie do 
omówienia kolejnego zagadnienia  w sprawie  wprowadzenia zwolnień w podatku od 
nieruchomości. 
  
 Wójt Gminy p. Kazimierz Rakowski przedstawił zasadność podjęcia w/w uchwały .   
Po zapoznaniu się z treścią projektu uchwały  Przewodniczący Rady Gminy poprosił Radę o 
przystąpienie do głosowania. 
                                                         Za  -     12 
       Przeciw  -     0 
                 Wstrzymało się -     0 
W wyniku przeprowadzonego głosowania   uchwała została przyjęta. 
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Ad.9. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Skołorzyński -  poprosił o przystąpienie do 
omówienia kolejnego zagadnienia  rozpatrzenie projektu uchwały  w sprawie zmian w 
budŜecie na 2009 rok. 
 
 Jako pierwsza zabrała głos Pani Skarbnik Teresa Dzwonkowska, która starym zwyczajem   
szczegółowo  omówiła  zmiany do budŜetu na 2009r.   
 (zmiany stanowią załącznik do protokółu)   
 Wszystkie komisje jednogłośnie nie miały uwag do przedstawionych zmian. 
 Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Skarbnik o odczytanie projektu uchwały 
odnośnie przedstawionych zmian. 
  
Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił Radę Gminy o przystąpienie do głosowania 
nad przyjęciem zmian do budŜetu. . 
     Za            -   12 
               Przeciw    -    0 
         Wstrzymało się   -   0      
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta. 
          
Ad.10. 
 
 Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Skołorzyński -  poprosił o przystąpienie do 
omówienia kolejnego zagadnienia rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie   wydatków 
budŜetowych które nie wygasają  z upływem roku budŜetowego 2009, 
 
  Jako pierwszy zabrał głos Wójt Gminy p. Kazimierz Rakowski który omówił wydatki 
budŜetu Gminy które nie wygasają z upływem roku budŜetowego 2009 oraz plan finansowy 
wydatków  które nie wygasają równieŜ  z upływem roku budŜetowego 2009. 
Radna p. Jadwiga Szewczyk  odnoszącą się do wypowiedzi  Wójta powiedziała , Ŝe w 
materiałach  otrzymanych 14 grudnia  nie było w załącznik, Ŝe plan budowy szkoły i hali 
sportowej w Woli Rasztowskiej mamy przenieść do środków nie wygasających  z terminem 
realizacji do końca kwietnia .  
Radna zadała pytanie , kto będzie odpowiadał za nie wykonanie tego czy to leŜy po stronie  
Pana Wójta i czy teŜ po stronie wykonawcy, drugie pytanie dotyczyło czego Pan Wójt nie 
zdąŜył jeszcze ustalić z wykonawcą Ŝe aŜ do końca kwietnia musimy przenieść środki  nie 
wygasające  czy nie istniej niebezpieczeństwo Ŝe środki te mogą znaleźć się w środkach 
ogólnych.  
Na zadane pytania Wójt Gminy p. Kazimierz Rakowski odpowiedział , Ŝe otrzymał 
wiadomość  od wykonawcy  , Ŝe nie jest w stanie wykonać projektu  do końca grudnia 
problem powstał dlatego , Ŝe firma która przyjechała zbadać teren nie została wpuszczona na  
działkę dopiero po interwencji Wójta  problem został rozwiązany. 
 Jeśli chodzi o  zrealizowanie projektu nie ma co się obawiać poniewaŜ jest podpisana 
umowa. Termin celowo został przesunięty do końca kwietnia poniewaŜ w tym projekcie jest 
równieŜ jakby wystąpienie juŜ z decyzją  na budowę . 
Wójt odpowiedział równieŜ , Ŝe spotka się z projektantem na początku stycznia aby omówić 
sprawy projektu. Koszty za przedłuŜenie wykonania projektu szkoły ponosi wykonawca tego 
projektu. 
Radny p. Tadeusz Wojda  powiedział , Ŝe komisja rewizyjna zwróciła uwagę  iŜ termin 
wykonania  prac w zakresie oświetlenia ulicznego  jest  niezadowalający dlatego teŜ  komisja 
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zawnioskowała wykonanie tych prac do 30 marca br. naleŜy równieŜ zdopingować 
wykonawców do wykonania tej inwestycji.   
Wójt odpowiedział, Ŝe głównie wina leŜy  po stronie projektanta i konsekwencje będzie 
ponosił projektant.  
 Przewodniczący Rady Gminy p. Krzysztof Skołorzyński   odczytał  wniosek formalny 
złoŜony przez radnego p. Tadeusza Wojdę dotyczący skrócenia terminu wykonania inwestycji 
budowy oświetlenia  ulicznego w miejscowości Wola Rasztowska , Sitki, Ostrówek , Tuł i 
Michałów oraz wykonanie projektów oświetlenia ulicznego na Stary Kraszew , Dobczyn,  
Klembów, Wola Rasztowska.  do 30 marca 2010r. 
Po odczytaniu wniosku formalnego złoŜonego przez radnego Tadeusza Wojdę  
Przewodniczący Rady Gminy  poprosił radnych o przystąpienie do głosowania. 
 
     Za   -  4 
       Przeciw   -  3 
   Wstrzymało się     -  5    
  W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek formalny został przyjęty. 
 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie  wydatków budŜetowych, 
które nie wygasają z upływem roku budŜetowego 2009 i poprosił o przystąpienie do 
głosowania. 
 
                                                           Za   -  12  
       Przeciw   -   0 
   Wstrzymało się     -   0   
  
W wyniku przeprowadzenie głosowania uchwała została przyjęta. 
 
 Ad.11. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Skołorzyński -  poprosił o przystąpienie do 
omówienia kolejnego zagadnienia rozpatrzenie projektu w sprawie   budŜetu Gminy na 2010 
rok. 
           
Jako pierwsza w tym temacie zabrała głos p. Teresa Dzwonkowska Skarbnik Gminy , która 
przedstawiła autopoprawki do budŜetu na 2010 rok.. Deficyt jaki został zaplanowany na 
przyszły rok nie jest zagroŜeniem jest moŜliwość  pokrycia tego deficytu. Do wszystkich 
uwag  i usterek  z RIO p. Sarbnik  zastosowała się i naniosła poprawki. 
Natomiast Wójt Gminy p. Kazimierz Rakowski przedstawił zadania inwestycyjne planowane 
w 2010 roku .  
Biorąc pod uwagę wszystkie zadania inwestycyjne  Pan Wójt powiedział , Ŝe  są one 
uzaleŜnione niestety od środków finansowych a przede wszystkim od decyzji komisji które 
wyliczają punkty.  
  Jeśli otrzymamy takie środki wówczas cały budŜet będzie skupiony nad realizacją 
wodociągu. 
Radna p. Jadwiga Szewczyk w swoim  wystąpieniu powiedziała, Ŝe w projekcie budŜetu na 
2010 rok nie znalazło się nic co  mieszkańców Woli Rasztowskiej by satysfakcjonowało. 
Jedną z najwaŜniejszych spraw mieszkańców Woli Rasztowskiej była ulica Osiedlowa stan 
ulicy radna podnosiła kilka krotnie. Drugim problemem zaś zagospodarowanie placu przy tej 
ulicy Ŝaden z tych problemów nie znalazł się w budŜecie . 
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Jako radna zobowiązała Pana Wójta Gminy , Ŝe ta inwestycja będzie ujęta z nadwyŜki 
budŜetowej oczywiście Pan Wójt nie odniósł się do tego natomiast Pani Radna chce Ŝeby 
znalazło się to w protokole. 
Przewodniczący Rady Gminy p. Krzysztof Skołorzyński następnie poprosił poszczególne 
komisje o przedstawienie opinii odnośnie projektu budŜetu na rok 2010. 
 
Komisja Rolnictwa  - nie wnosi uwag do przedstawionego budŜetu jest za  przyjęciem. 
Komisja Oświaty –  nie wnosi uwag do przedstawionego budŜetu jest za  przyjęciem. 
Komisja Rewizyjna – szczegółowo omówiła projektu budŜetu na 2010 rok radna Jadwiga 
Szewczyk zwróciła uwagę na potrzebę modernizacji ulicy Osiedlowej w Woli Rasztowskiej . 
Odnośnie wytyczenia  drogi w miejscowości  Michałów , wójt zadeklarował spotkanie z 
mieszkańcami ww. miejscowości w I kwartale 2010 roku. 
W zakresie budowy oświetlenia przy ul Dębowej w Klembowie zadanie ma być realizowanie 
ze środków  nadwyŜki budŜetowej  z roku 2009. 
Po dyskusji , komisja przyjęła projekt uchwały do akceptującej wiadomości. 
Komisja BudŜetowa – po zapoznaniu się  dokumentami wnosi o  przyjęcie budŜetu.       
Po przedstawieniu opinii przez wszystkie komisje odnośnie budŜetu na 2010 rok 
Przewodniczący Rady Gminy p. Krzysztof Skołorzyński poprosił Wójta Gminy p. 
Kazimierza Rakowskiego o odczytanie uchwały w sprawie budŜetu z naniesionymi 
autopoprawkami. 
Wójt Gminy p. Kazimierz Rakowski w pierwszej kolejności odczytał  Uchwałę 392/0/2009 
składu orzekającego RIO w Warszawie z dnia 11 grudnia 2009 roku w sprawie wydania 
opinii o przedłoŜonym przez Wójta Gminy Klembów projekcie uchwały budŜetowej Gminy 
Klembów na rok 2010  w raz z informacją mienia komunalnego  i objaśnieniami  oraz 
moŜliwość sfinansowania deficytu budŜetu przedstawionego w tym projekcie i prawidłowości 
dołączonej do tego projektu prognozy kwoty długu. 
(uchwała stanowi załącznik) 
Po odczytaniu  w/w uchwały Wójt Gminy przystąpił do odczytanie uchwały w sprawie   
budŜetu na 2010 rok.. 
Następnie  Przewodniczący Rady Gminy poprosił Radę Gminy o przystąpienie do głosowania 
nad projektem uchwały budŜetowej. 
 
                                                         Za      -    11 
      Przeciw      -    0 
                              Wstrzymało się  -   0 
Jedna osoba nie brała udziału w głosowaniu  
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta. 
 
Ad.12. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Skołorzyński -  poprosił o przystąpienie do 
omówienia kolejnego zagadnienia rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie   zatwierdzenia 
Planu Odnowy  miejscowości Klembów. 
 
Wójt Gminy p. Kazimierz Rakowski bardzo szczegółowo omówił Plan Odnowy miejscowości 
Klembów oraz przedstawił zasadność podjęcia w/w uchwały .  
Wójta Gminy przystąpił do  udzielenia odpowiedzi na zadawane pytania  przez radnych. 
 
Radna p. Jadwiga Szewczyk  po wysłuchaniu planu odnowy miejscowości Klembów  
powiedział, Ŝe jest bardzo zadowolona Ŝe takie plany zaczynają powstawać.  
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Natomiast radna zwraca na to uwagę w sytuacji gdyby okazało się  Ŝe ten plan jest idealnym 
w opinii p. Wójta  natomiast plan miejscowości Wola  Rasztowska  ma się nijak no i nie 
rzeczywisty. Radna zwróciła uwagę i powiedziała, Ŝe tego planu nie będzie kwestionować 
pod jednym warunkiem , Ŝe będzie kwestionowany równieŜ plan mieszkańców  Woli 
Rasztowskiej . Gdyby przyszło Ŝeby tego planu nie uchwalić p. radna powiedziała, Ŝe wskaŜe 
jak wiele przepisów  zostało naruszonych  chociaŜ ten plan juŜ się tutaj znalazł i rada ma go 
uchwalać.  JeŜeli plan ten ma być uchwalony  poniewaŜ wniosek ma być złoŜony do końca 
grudnia , to plan ten nie został uchwalony zgodnie z wymogami tzn. nie ma lidera odnowy nie 
ma grupy nie ma uchwały o wyborze lidera i grupy poniewaŜ nie jest to plan który 
przygotowywuje  gmina. 
Radna p. Jadwiga Szewczyk  powiedziała , Ŝe nie będzie kwestionować planu odnowy 
miejscowości Klembów pod warunkiem  , Ŝe nie będzie zastrzeŜeń do planu miejscowości 
Wola Rasztowska  poniewaŜ  ten plan odnowy był uchwalany zgodnie ze wszelki przepisami 
i wymogami łącznie z przedstawieniem  mieszkańców z całą analizą .  
Radna powiedział , Ŝe chce zwrócić uwagę na dotrzymywanie reguł  które obowiązują 
radnych  wszystkich mieszkańców sołectwa i które  potem bierzemy pod uwagę głosując. 
Wice Wójt p. Andrzej Diakonow powiedział , Ŝe jest pełna dokumentacja do  przystąpienia  
Planu Odnowy miejscowości Klembów  i jest do wglądu. 
   Przewodniczący Rady Gminy w następnej kolejności zapoznał Radę Gminy z treścią 
projektu  uchwały odnowy miejscowości Klembów  następnie  poprosił Radę Gminy o 
przystąpienie do głosowania nad projektem przedstawionej uchwały. 
 
       Za   -  12 
      Przeciw      -    0 
                              Wstrzymało się  -   0 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta. 
         
Ad.13. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Skołorzyński -  poprosił o przystąpienie do 
omówienia kolejnego zagadnienia  rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie  zatwierdzenia 
Planu Odnowy miejscowości Wola Rasztowska , 
 
Jako pierwszy w tym punkcie zabrał głos  Wójt Gminy p. Kazimierz Rakowski  
 który bardzo szczegółowo omówił Plan Odnowy miejscowości Wola Rasztowska.     
 
Radna p. Jadwiga Szewczyk po wysłuchaniu wystąpienia Wójta Gminy w sprawie Planu 
Odnowy miejscowości Wola Rasztowska  zwróciła uwagę , Ŝe mieszkańcy nie chcą placu 
zabaw za  kila set tysięcy  chcą zwykły plac dla dzieci , które mogłyby bawić się i na nim 
przebywać bezpieczne . 
Radna zaproponowała  taki plac który jest pokazany w Poradniku  Radnego i Sołtysa gdzie  
koszty    nie są  wysokie  radna powiedziała , Ŝe coś co się da zrobić tanim kosztem  nie 
powinno się odkładać.  
Radna powiedziała, Ŝe  inwestycje które są droŜsze odłoŜyć je  na lata późniejsze  natomiast 
jeśli chodzi o remont szkoły  był wpisany  po konsultacji z Panem Wójtem gdzie Wójt 
powiedział , Ŝe środki da się uzyskać z Województwa , sprawa gazu ziemnego nie chodziło o 
to Ŝeby koszty poniosła Gmina  tylko chodziło o to Ŝeby grupa inicjatywy wystąpiła w 
imieniu tych mieszkańców którzy mają potrzebę Ŝeby zawierać umowy z wykonawcą  Ŝeby 
pomóc tym mieszkańcom którzy chcieli by mieć gaz, chodnik Wola Rasztowska –Roszczep  
mieszkańcy nie mają nic przeciwko Ŝeby inwestycja rozciągnęła się w latach.  



 9 

Głos zabrał  Lider Odnowy miejscowości Wola Rasztowska  który powiedział , Ŝe plan 
odnowy miejscowości  powinien słuŜyć temu aby  integrować  społeczeństwo. Plan odnowy  
miejscowości Wola Rasztowska jest przedstawiony  latami a nie kwartałami jak to został 
przedstawiony plan odnowy miejscowości Klembów. Jeśli chodzi natomiast o same 
inwestycje  Pan Lider nawiązał  do wypowiedzi p. radnej i tak Inwestycja  szkoły czy teŜ 
przedszkola są to inwestycje nieodzowne,  które  decydują o rozwoju miejscowości .  
Sprawa remontu Pałacu wiemy , Ŝe jest to obiekt objęty ochroną i my jako mieszkańcy 
dziękujemy za przeznaczenie  sporych środków na remont tego obiektu.  
Jesteśmy wdzięczni za kaŜdą inwestycję wiemy , Ŝe kaŜda inwestycja jest uzaleŜniona od 
posiadanych środków finansowych Gminy dlatego jeŜeli jesteśmy w stanie zrobić jakąś 
inwestycję to ją róbmy jeŜeli nie to ją odłóŜmy na późniejszy czas.  
Plan Odnowy miejscowości  to nie jest tylko tak , Ŝe mieszkańcy danej miejscowości 
zwracają się do Gminy aby gmina finansowała  są drobne projekty  które  są realizowane  
przy duŜym nakładzie samych mieszkańców. 
Radna p. Jadwiga Szewczyk odczytała zapis znajdujący się  w projekcie planu odnowy 
który brzmi „ Niniejszy plan jest planem otwartym  stwarzającym moŜliwość aktualizacji w 
zaleŜności od potrzeb społecznych i uwarunkowań finansowych oznacza to , Ŝe mogą być 
dopisywane nowe zadania a takŜe to , Ŝe moŜe zmienić się kolejność ich realizacji w 
zaleŜności od uruchomienia i dostępu do funduszy Unii Europejskiej”. 
Radny p. Łukasz Jaszczuk zadał pytanie  co będzie z planem miejscowości Klembów  a 
mianowicie chodzi o budowę boiska  ze sztuczną nawierzchnią przy szkole jeŜeli moŜemy 
wystąpić o dofinansowanie tylko na jedno boisko. 
Pan Wójt odpowiedział , Ŝe budowa boiska przy szkole w Klembowie nie jest zagroŜona. 
Radny p. Bogusław Piwko  powiedział Ŝe wystąpienie Lidera miejscowości Wola 
Rasztowska bardzo mu się podobało jest to bardzo waŜna funkcja . Radny wyraził się, Ŝe 
rozumowanie Pana Lidera jest realne i elastyczne. JeŜeli uchwalimy , Ŝe w przyszłym roku 
coś konkretnie zrobić a budŜet na to nie pozwoli to Wójt się broni , Ŝe nie będzie tego mógł 
wykonać.  
W przerwie którą zaproponował Przewodniczący Rady Gminy zostały naniesione  poprawki 
do planu odnowy Woli Rasztowskiej są to  środki które Pan Wójt jest  w stanie zabezpieczyć 
ewentualnie uzyskać sam. 
Radna p. Jadwiga Szewczyk  powiedziała jeŜeli ma być wszystko zgodnie z procedurą  
wróćmy do stanu pierwotnego a następnie   przedłuŜymy to kolejnym zebraniem. 
Wójt Gminy p. Kazimierz Rakowski powiedział , Ŝe wszystkie inwestycje będą 
wprowadzane nie wcześniej jak w marcu  zaproponował więc aby  Plan Odnowy 
miejscowości Wola Rasztowska wycofać z porządku obrad zaproponował aby  w styczniu  
zrobić zebranie nanieść zaproponowane zmiany i wówczas przystąpić do uchwalenia planu. 
Radny p. Bogusław Piwko złoŜył wniosek   Ŝeby na następnej sesji uchwalić Plan Odnowy 
miejscowości Wola Rasztowska . 
Radny p. Tadeusz Wojda  poprosił  aby zrobić gwiazdkę dla miejscowości Wola 
Rasztowska  i uchwalić Plan Odnowy . 
Przewodniczący Rady Gminy  stwierdził, Ŝe wniosek radnego p. Bogusława Piwko jest 
najdalej idącym wnioskiem . 
Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przystąpienie do przegłosowania wniosku. 
 
                Za  -  8 
          Przeciw    -   4 
     Wstrzymało się   -   0 
W wyniku przeprowadzone głosowania wniosek został przyjęty. 
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Ad.14.   
 
Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Skołorzyński -  poprosił o przystąpienie do 
omówienia kolejnego zagadnienia   rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie   zamiany 
nieruchomości gruntowej z przeznaczeniem pod drogę gminną w miejscowości  Sitki gmina 
Klembów.  
 
Jako pierwsza zabrała głos Radca Prawny p. Sylwia Barcz Popiel która na początku zadała 
pytanie które  nieruchomości są gminne następnie powiedziała , Ŝe musi być zmieniona 
podstawa prawna  rozszerzona  o gospodarkę nieruchomościami  o art. 15 ust. 1 treść § 1 
pkt. 1  .   
 Radca Prawny p. Sylwia Barcz Popiel odczytała równieŜ projekt uchwały juŜ z naniesionymi 
poprawkami. 
Po zapoznaniu się z treścią projektu uchwały  Przewodniczący Rady Gminy poprosił Radę o 
przystąpienie do głosowania. 
 
      Za    -  11 
                   Przeciw   -   0 
      Wstrzymało się    -  0 
W wyniku przeprowadzonego głosowania  uchwała została przyjęta.  
 
 Ad.15. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Skołorzyński -  poprosił o przystąpienie do 
omówienia kolejnego zagadnienia   rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie   zamiany 
nieruchomości gruntowej z przeznaczeniem pod drogę gminną w miejscowości  Sitki gmina 
Klembów.  
 
 Przewodniczący Rady Gminy o odczytanie projektu uchwały poprosił równieŜ  Radcę 
Prawnego p. Sylwię Barcz Popiel .   
Po zapoznaniu się z treścią projektu uchwały  Przewodniczący Rady Gminy poprosił Radę o 
przystąpienie do głosowania. 
 
      Za    -  11 
                   Przeciw   -   0 
      Wstrzymało się    -  0 
W wyniku przeprowadzonego głosowania  uchwała została przyjęta.  
 
Ad.16. 
 
Interpelacje radnych i odpowiedzi na interpelacje radnych. 
   
Radna p. Jadwiga Szewczyk poruszyła po raz kolejny sprawę omówienia realizacji dla tych 
mieszkańców  miejscowości którzy nie mają  kanalizacji systemu nieczystości płynnych ze 
zbiorników bezodpływowych  przydomowych.   
Kolejna interpretacja brzmiała czy został złoŜony wniosek o uzyskanie na własność Gminy 
działki nr 46 połoŜonej w Woli Rasztowskiej. 
Odpowiedź na interpelacje przez  Wójta. 
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Do pierwszej interpelacji p. Wójt nie udzielił odpowiedzi odpowiedź zostanie udzielona na 
następną sesję. 
Odnośnie drugiej interpelacji  nie został złoŜony wniosek o uzyskanie własności działki nr 46 
ale zostały przeprowadzone rozmowy ze Starostą i Naczelnikiem Wydziału który się zajmuje 
majątkiem Skarbu Państwa przy Starostwie powiaty wołomińskiego. 
Uzgodnione jest , Ŝe w styczniu składamy juŜ pełny wniosek z dokumentacją przekazania   
firma która jest na terenie działki 46 Starostwo  juŜ nie podpisało umowy na przedłuŜenie  
wynajmu.  
Radny p. Tadeusz Wojda  zwrócił się z pytaniem do Wice Wójta p. Andrzeja Diakonowi  
odnośnie wykupu o poszerzenie drogi ulicy Łąkowej  na jakim jest etapie i kiedy to zostanie 
załatwione. 
Wice Wójt p. Andrzej Diakonow odpowiedział , Ŝe  wszyscy mają zrobioną wycenę  tylko 
nie na wykup tylko na naniesienie czyli na  przesunięcie ogrodzenia. Zostały rozesłane 
zaproszenia  do spisania porozumienia na podstawie którego  otrzymają pieniądze na 
przesunięcie tych ogrodzeń.  Na dzień dzisiejszy  nie jesteśmy w stanie powiedzieć kiedy 
zostaną sfinalizowane prawne przeniesienia własności poniewaŜ jest to procedura 
długotrwała.  
 
Ad.17. 
Sprawy róŜne wolne wnioski.  
Radna p. Jadwiga Szewczyk pytanie  skierowała do Przewodniczącego Rady Gminy p. 
Krzysztofa Skołorzyńskiego czy udzielił odpowiedzi na pismo Pani Roguskiej Anny i Pana 
Sasin Stanisłąwa odpowiedź brzmiała, Ŝe nie.  Natomiast Wójt Gminy p. Kazimierz Rakowski  
odpowiedział , Ŝe droga została juŜ poprawiona. 
Wójt Gminy poinformował wszystkich  o spotkaniu opłatkowym w dniu 08.01.2010r. 
  
 Ad.18 
 
Zamknięcia obrad XLI zwyczajnej sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
Pan Krzysztof Skołorzyński.    
Podziękował on Radnym za udział w sesji. 
 
      Na tym protokół zakończono i podpisano. 
   
Protokółowała: 
Jadwiga Sajnóg 
 
 
 
 
 
 
 


